
 

 

 

REFERAT BESTYRELSESMØDE DEN 26. FEBRUAR 2024 

DELTAGERE I MØDET 

Bestyrelse 

• Ulla Larsen (UL), Finn Lørup (FL), Thomas Gulløv Longhi (TGL), Jens R. Møller (JRM), Claus 

Bjerregaard (CB), Ellen Østa (EØ), Ingrid Strandby (IS) 

 

Suppleant 

• Dennis Rasmussen 

 

Personale 

• Lone Storm Sørensen (LSS)  

 

Referent 

• Lone Storm Sørensen (LSS) 

DAGSORDEN  

 

1. Godkendelse af dagsorden og underskrift af referat fra sidste møde 

 

2. Banen v. FL 

 

3. Økonomi v. TGL 

a. Månedsregnskab for januar – herunder saldobalance og likviditetsoversigt 

b. Medlemstal pr. 31. januar  

c. Debitorlisten 

 

4. Baneomlægning 

 

5. Generalforsamling – herunder emner til opstillede, dirigent og beretning 

a. Oplæg til gennemgang af baneforløb v. CB 

 

6. Projekter v. FL 

 

  



Side 2 

7. Orientering fra formanden 

a. Ny vurdering af banen 

b. Jacob Thomsen, Bæredygtighedskonsulent DGU 

c. Møde med Langelands Golfklub 

d. Tilpasningsaftale mellem GLS-A og 3F 

e. Opsigelse fra greenkeeper  

 

8. Orientering fra sekretariatet 

 

9. Orientering fra udvalg  

 

10. Evt.  

1. GODKENDELSE AF DAGSORDEN OG UNDESKRIFT AF REFERAT FRA SIDSTE MØDE 

Dagsordenen godkendt.  

 

Referat fra den 22. januar underskrevet.  

2. BANEN V. FL 

Kort referat fra greenkeeperne og banen:  

• Træer er tyndet ud og beskåret 

• Bunkere bliver gennemgået, efterfyldt og der bliver afrettet kanter  

• Der er hjulpet med rengøring i restauranten, omklædningsrum og klubhus 

• Maskinerne er blevet gennemgået og klargjort til den nye sæson 

• Der er lagt nye rør til både trykluft og vand ved vaskepladsen ved bagladen 

• Arbejdet med teesteder på det nye hul 1 og 3 på 18-huls banen er i gang 

• Forberedelse af sti gennem skoven fra hul 4 til 5 på 18-huls banen 

• Etablering af gelænder til bagtrappen 

• Gennemgang af dræn. Vores dræn fungerer rigtig godt. Udfordringen er at komme af med 

vandet fra klubbens område og videre ud. Der skal laves nogle enkle forbedringer for at stå 

endnu bedre i fremtiden.  

• Der er bestilt gødning i henhold til gødningsplanen for 2024 

3. ØKONOMI V. TGL 

• Månedsregnskabet for januar er ikke modtaget. Fokus har været på at få lavet 

årsregnskabet for 2023 og budgettet for 2024 færdigt. 

 

Januar regnskabet fremsendes sammen med månedsregnskabet for februar. 

 

• Debitorlisten er sammenlignet med 2023 noget mindre, men der er stadig alt for mange 

medlemmer, der er meget lang tid om at betale deres kontingent.  

 

Pr. 22. januar 2024 har vi et udestående på kr. 280.193  

Samme dato 2023 havde vi et udestående på kr. 377.425,50 

 

Alle medlemmer opfordres til at tilmelde sig betalingsservice,  

Det koster klubben rigtig mange penge at få sendt fysiske girokort ud til de medlemmer, 

som ikke er tilmeldt betalingsservice. 
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Fra 1. marts er prisen kr. 13,30 pr. girokort i forhold til 4,89 for elektronisk opkrævning 

  

Derudover letter det vores administrative arbejde rigtig meget, da kontingentet bliver kørt 

automatisk og man glemmer ikke at betale og risikerer at få fjernet sine spillerettigheder. 

 

• Medlemstallet pr. 31. januar 1.059. Vi fået 14 nye medlemmer siden den 1. januar  

4. BANEFORLØB 

• Vi har valgt at søge kr. 200.000 i donationer til omlægning af banen og hvis det lykkes, er vi 

rigtig godt hjulpet i forhold til fase 1.  

 

• Vi har modtaget den første donation, fra Nordea Fonden, på kr. 50.000. Den 11. marts 

mødes CB og LSS med Carsten Volder fra Nordea Fonden og får overrakt donationen. 

5. GENERALFORSAMLING 

• Indkaldelsen er udarbejdet og bestyrelsens emner til dirigent, bestyrelse og suppleanter er 

fundet 

 

• Bestyrelsen har besluttet, at alle udvalg ikke skal komme med deres beretning hver især, 

men at alle sender deres input til UL senest den 10. marts. UL sammenskriver det hele til 

”Formandens beretning”.   

6. PROJEKTER V. FL 

Projekter, der er i gang:      Anslået omkostning 

 

Vandingsprojekt – etablering af ny brønd   300.000-500.000  

Drivingrange robotter og boldautomat   770.000 

Trælund som afskærmning på drivingrange   Banedrift 

Siloer til opbevaring af grus, sand m.m.   

Børne- og ungeprojekt     100.000 

Måtter på drivingrange     Løbende udskiftning over 3 år 

Omlægning af baneforløb     500.000 

Afskærmning af teesteder hul 5 9-huls banen  Banedrift 

 

Kommende projekter:     Anslået omkostning 

 

Robotter til klipning af fairway og semirough  2.000.000 

Alternativ opvarmning af klubhus/greenkeepergården 

Renovering af dræn på hul 9 på 9-huls banen 

Nivellering af drivingrange     150.000 

Udskiftning af dræn på drivingrange 

Etablering af fliser fra vaskeplads til baglade 

Renovering af skur på drivingrange 

Etablering af solceller 

Standere til opladning af el-biler på parkeringspladsen 

 

• LSS bad om at få sat personnavne / tovholdere på projekterne, så vi ved præcis hvem vi 

skal henvise til ved leverandørhenvendelser.  
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Iflg. CB skal manageren vide, hvad der bliver brugt penge til. Alle indkøb skal gå igennem 

manageren. Bestyrelsen skal ikke drifte, men sørge for den overordnede strategiske ledelse.  

 

Evt. ændring af organisationen skal varetages af den kommende bestyrelse 

7. ORIENTERING FRA FORMANDEN 

• Klubben har modtaget en ny ejendomsvurdering, hvor grundværdien er steget fra 9,9 mio tl 

175 mio. På den baggrund har der været afholdt møde med nogle af klubbens advokater for 

at diskutere hvad der skal gøres for at gøre indsigelse til Vurderingsstyrelsen. 

 

Der kan på nuværende tidspunkt ikke klages over grundværdien, da der først skal komme 

en skrivelse om den endelige vurdering af grundværdien. I 2025 forventes den endelige 

vurdering for 2023, og først der, vil vi kunne klage over vurderingen. Inden de endelige 

vurderinger udsendes, vil der blive fremsendt en deklarationsmeddelelse, som revisionen 

anbefaler gennemgås grundigt. 

 

Da golfklubben ikke er fritaget for grundskyld, og da klubben ejer jorden, er der et loft for, 

hvor meget grundskylden kan stige, nemlig 2,8%. Klubben er indtil videre beskyttet mod 

beskatning af den foreløbige vurdering. 

 

Klubben ligger i landzone med landbrugspligt og grunden kan ikke udstykkes. Hvis vi holder 

op med at drive golfbane, så skal det føres tilbage til landbrugsjord. 

 

• DGU har udarbejdet en CO2-beregner og DGU´s bæredygtighedskonsulent Jacob Thomsen 

har bedt klubben om at dele vores forbrug i 2023 af:  

o Topdress/sand (ton) 
o Hvor dit sand blev kørt fra til golfbanen 
o Diesel (liter) 
o Benzin (liter)  
o Strøm (KWh) 

 

Jacob har herefter inviteret sig selv på besøg for at gennemgå vores CO2-rapport. 

 

JRM undrede sig over denne udmelding, da han allerede i november 2023 var i dialog med 

Jacob omkring de områder, hvor vi skulle være skarpe på indhentning af data. Alt sammen i 

forhold til de fremtidige krav til dokumentation af vores CO2-udledning. JRM ville undersøge 

muligheden for at indhente de nødvendige data, men på det tidspunkt fik projektet ingen 

opbakning.  

 

FU finder ud af, hvordan vi kommer videre med projektet. 

 

• FU har været til det årlige møde med Langelands Golfklub, hvor dagligdagens udfordringer 

drøftes.  

 

• Der bliver flere og flere krav til ansættelseskontrakter og vilkår, der skal overholdes. Derfor 

har klubben meldt sig ind i en arbejdsgiverforening GLS-A. Der er blevet afholdt en 

tiltrædelsesaftale mellem GLS-A og 3F, hvor der blev kigget på en lokalaftale fra 2010, hvor 

medarbejderne bl.a. har fået 3 kroner mere i timen end det overenskomsten siger.  

Efter indgåelse af aftalen skal alle ansættelseskontraker gennemgås for at se om de lever 

op til lovgivningen og den nye overenskomst. 
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• Vores konstituerede chefgreenkeeper Daniel Aarøe har desværre valgt at søge nye 

udfordringer og opsagt din stilling i Svendborg Golf Klub. Daniel fratræder den 15. marts 

2024.  

 

Den ledige stilling er slået op og vi har allerede modtaget 9 ansøgninger. Sidste 

ansøgningsfrist den 15. marts 2024. Der nedsættes et ansættelsesudvalg bestående af FU 

og manager. 

 

• Lørdag den 24. februar blev der afholdt forårsrengøring i klubben. 23 deltog.  

8. ORIENTERING FRA SEKRETARIATET  

• Rekruttering 

Vi skal fortsat forsøge at skaffe nye medlemmer. Målet for 2024 er 70 nye prøvemedlemmer. 

De nye medlemmer skal bl.a. komme via Golfens Dag, Familiedag, små 

sponsorarrangementer, hvor vores sponsorer inviterer deres medarbejdere ud på golfbanen. 

Evt. tilbyde, medlemmer af f.eks. SG-hallen, en mulighed for at træne i golfklubben.  

Vi arbejdet på at få nedsat et Rekrutteringsudvalg, der i samarbejde med 

Begynderudvalget, kan sætte aktiviteter i gang.  

LSS tager kontakt til dem, der har meldt sig via Medlemsundersøgelsen.  

 

• Den 27. februar afholdt vi et GolfBox-kursus i Turneringsmodulet. 27 frivillige deltog.  

9. ORIENTERING FRA UDVALG 

• Alle formænd for Klubber i Klubben melder klar til sæsonstart 

 

• Der søges frivillige til at hjælpe med træningen af nye golfere – både børn og voksne.  

Der afholdes kursus for frivillige hjælpere lørdag den 9. marts, hvor Rolf Pedersen vil 

fortælle hjælperne, hvad forventninger er til dem. Vi vil prøve få hjælperne til at hjælpe på 

tværs af Begynder, Kaniner, Kvinder & Golf, Rehab, juniorer, Company Days og Golfens Dag. 

 

• Det nye Eliteudvalg, bestående af Mikael Danielsen, DR, Boreif Pedersen, Christian Castella 

og Rolf Pedersen og deres ideer, er blevet godt modtaget af Elitespillerne.  

10. EVT. 

• Fredag den 23. februar afholdes der Prisfest på Ollerup Efterskole, hvor Rehab og 

Svendborg Golf Klub er nomineret til Årets idrætsforening – IS og Jan Find Pedersen 

deltager. 

 

• Mikael Danielsen og DR var på messen ”Ferie for alle” i Herning, her blev de introduceret til 

Paragolf. Paragolf kontra Rehab?! Der er noget vi bør arbejde videre med.  

KOMMENDE MØDER 

Bestyrelsesmøder 2024: 

• Nye mødedatoer aftales efter generalforsamlingen 

 

Generalforsamling:  

• 19. marts 2024 kl. 19.00 Guldsalen i Borgerforeningen  


